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ZÁPIS ZM-18-2017 
 

Z osmnáctého veřejného jednání Zastupitelstva městyse Častolovice konaného dne 14. června 2017 od 
16.00 hodin na Úřadu městyse Častolovice v Galerii A. Hudečka v Častolovicích.  
 

Zastupitelé Počet Jmenovitě 

Přítomní 14 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Veronika Bartošová, Helena Rohlenová, Mgr. 
Jarmila Novohradská, Zdenka Čestická, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra 
Benková, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín Podzimek; 

Omluveni 0  

Nepřítomní 1  Mgr. Bc. Alena Bačíková; 
    

Občané 11  
 

K bodu 1) 
Zasedání ZM zahájil starosta městyse p. Ing. Zdeněk Praus. Přivítal přítomné a konstatoval, že je 
přítomna nadpoloviční většina členů zastupitelstva městyse a zasedání je tedy usnášeníschopné. 
Jednání je veřejné, bylo řádně a včas svoláno a jeho konání dostatečným způsobem zveřejněno. 
Starosta oznámil skutečnost o zvukovém nahrávání, které slouží pouze pro vyhotovení zápisu. Z tohoto 
důvodu je nutné, aby zastupitelé mluvili postupně, aby zvuková nahrávka byla co nejkvalitnější. 
Zároveň upozornil, že budou při hlasování nahlas jmenováni zastupitelé jmény pro průkaznost a 
ověření hlasování. 
 
K bodu 2) 
Pan starosta navrhuje, aby zapisovatelem byla určena pí Ing. Pavla Voborníková, referentka městyse 
Častolovice.  
 
Dotazy, návrhy, připomínky: žádné 
 
ZM Častolovice bere na vědomí zapisovatele zápisu, určena pí Ing. Pavla Voborníková. 
 
P. Ing. Praus navrhuje jako ověřovatele zápisu: paní Mgr. Alenu Zvěřinovou a pana Miloše Málka. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky: 
Paní Čestická navrhuje jako 3. ověřovatele paní Mgr. Kovářovou. Paní Fajglová navrhuje, aby od 
příštího zasedání byl zapisovatelem někdo z opozice. Ověřovateli by pak byl jeden zástupce z opozice 
a druhý z koalice. 
 
ZM Častolovice schvaluje ověřovatele zápisu pí Mgr. Alenu Zvěřinovou, p. Miloše Málka a pí Mgr. 
Ilonu Kovářovou. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 6 
Veronika Bartošová, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Zdenka Čestická, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra Benková; 

Proti 0  

Zdrželi se 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 
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Usnesení nebylo přijato. 
 
ZM Častolovice schvaluje ověřovatele zápisu pí Mgr. Alenu Zvěřinovou a p. Miloše Málka. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 5 
Veronika Bartošová, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Zdenka Čestická, Mgr. Petra Benková; 

Zdrželi se 1 Mgr. Ilona Kovářová; 
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 3) 
P. Ing. Praus navrhuje do návrhové komise: předsedu pana Ing. Jaromíra Nováka CSc. a členy paní Šárku 
Fajglovou a pana MVDr. Václava Hodného. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky:  
Pan starosta navrhuje, aby zastupitelé podávali své návrhy na usnesení předem písemně předsedovi 
návrhové komise. 
 
ZM Častolovice schvaluje návrhovou komisi ve složení: předseda p. Ing. Jaromír Novák CSc. a členové 
p. MVDr. Václav Hodný, pí Šárka Fajglová. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 2 Veronika Bartošová, Helena Rohlenová; 

Zdrželi se 4 
Mgr. Jarmila Novohradská, Zdenka Čestická, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. 
Petra Benková; 

 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 4) 
Program jednání dle vyvěšené pozvánky:  
1. Zahájení 
2. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
3. Jmenování návrhové komise 
4. Schválení programu jednání 
5. Kontrolní zpráva o plnění usnesení Zastupitelstva městyse Častolovice  
6. Rada městyse Častolovice  
7. Závěrečný účet a účetní závěrka městyse Častolovice za rok 2016 
8. Účetní závěrka a závěrečný účet DSO Orlice za rok 2016 
9. Účetní závěrka a závěrečný účet DSO Obecní voda za rok 2016 
10. Rozpočtové opatření městyse Častolovice ZM/2/2017 
11. Darovací smlouva na kostel sv. Maří Magdaleny 
12. Katastrální hranice v ulici Příčná 
13. Dodatek zřizovací listiny Základní školy a mateřské školy Častolovice 
14. Obecně závazné vyhlášky 
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15. Společný obvod spádové mateřské školy 
16. Diskuze 
17. Usnesení a závěr 
 
Dotazy, návrhy, připomínky:  
Paní Mgr. Novohradská má připomínku ohledně minulého zápisu. V bodě č. 2 je jen 7 hlasujících. Paní 
Ing. Voborníková vysvětluje, že nedošlo k dokončení hlasování a rovnou se přešlo na další usnesení. 
Pan starosta připouští, že se jedná o procesní chybu, která neovlivnila další přijaté usnesení. 
 
P. Ing. Novák CSc. přednesl návrh programu jednání: 
ZM Častolovice schvaluje program jednání dle vyvěšené pozvánky. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 14 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Veronika Bartošová, Helena Rohlenová, Mgr. 
Jarmila Novohradská, Zdenka Čestická, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra 
Benková, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 5) 
Kontrolní zprávu o plnění usnesení ZM Častolovice za sledované období přečetl pan Ing. Jaromír Novák 
CSc. 
 

Dotazy, návrhy, připomínky: 
Paní Mgr. Novohradská se ptá na dosud nesplněné usnesení z minulého zasedání ohledně DSO Obecní 
voda. Pan starosta odpovídá, že to řešili i v RM. Upozornil předsedu svazku, aby se vyjádřil k zadaným 
úkolům. Schůzka je domluvená na 20. června 2017. Paní Čestická se ptá, proč nebylo přečteno usnesení 
z minulého zastupitelstva. Pan starosta odpovídá, že je to neúčelné. Paní Čestická se dále ptá, proč 
nebyl vyvěšen zápis. Pan starosta odpovídá, že ho dodatečně vyvěsí. 
 
P. Ing. Novák CSc. přednesl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice bere na vědomí kontrolní zprávu o plnění usnesení ZM Častolovice za sledované 
období. 
 
K bodu 6) 
Informace z Rady městyse komentoval místostarosta pan Bc. Tichý.  
 

Dotazy, návrhy, připomínky:  
RM 66: 
Paní Mgr. Novohradská se ptá k bodu č. 9 - rekonstrukce mostu u zámku. Proč radní nechtějí, aby byl 
most alespoň částečně průjezdný? Pan Bc. Tichý odpovídá, že se občanům nebude líbit žádné z 
navrhovaných řešení. Vycházeli z informací, které získali od projektanta. Jednalo by se buď o úplnou, 
nebo o částečnou, kyvadlově řízenou uzavírku.  
Paní Mgr. Bc. Bačíková dorazila na zasedání v 16:20 hod.. 
Pan Bc. Tichý pokračuje, záležitost uzavřená není. Zatím se to odložilo. Možná jsou obě řešení. Paní 
Mgr. Novohradská tvrdí, že ačkoliv by částečná uzavírka vedla k dopravním komplikacím, byl by to 
podpůrný bod pro obchvat. Myslí si, že pokud by byla objízdná trasa přes Rychnov nad Kněžnou, tak 
dojde k tomu, že budou řidiči jezdit přes místní komunikace. Pan starosta odpovídá, že částečná 

mailto:e-podatelna@ou-castolovice.cz
http://www.ou-castolovice.cz/


 
 

Masarykova 10, Častolovice 517 50, IČO: 00274780 
Telefon: 494 323 911, E-mail: e-podatelna@ou-castolovice.cz, Web: www.ou-castolovice.cz  

4/13 

uzavírka bude trvat 10 měsíců, úplná 5 měsíců. Pokud bude částečná uzavírka, tak ji budou řidiči spíš 
objíždět přes obec, což je bezpečnostní riziko. Dodává, že je potřeba vzít v potaz místní podnikatele a 
to především restauraci Beseda a železářství U Mertlíka, kdy při částečné uzavírce, dojde k tomu, že 
stojící vozidla budou bránit vjezdu/výjezdu do/z parkoviště. Pan Málek odpovídá, že je to stále živé a 
jsou stále možné obě možnosti. Paní Bartošová dodává, že obě varianty mají své výhody a nevýhody. 
Pan Bc. Tichý dodává, že most je zatím ve stavu 4 (na stupnici do 7). Může se stát, že se jeho stav zhorší 
a oprava se urychlí, způsob uzavření zvolí dle nastalé situace. 
 
RM 67: 
Paní Bartošová se ptá na smlouvu s DPS v Kostelci nad Orlicí. O tuto smlouvu zažádala a dostala jen tu 
na terénní služby. Pan Bc. Tichý odpovídá, že je to v pořádku. Na ubytovací služby smlouva není. Paní 
Čestická se ptá na bod č. 21 Česká inspekce životního prostředí – černé skládky. Pan Bc. Tichý odpovídá, 
že sankce je 21 tisíc Kč. Paní Bartošová se ptá, kdo bude sankci platit. Pan Bc. Tichý odpovídá, že městys. 
Paní Bartošová zmiňuje, že se paní ředitelce strhává osobní ohodnocení, ale za tohle nikdo neponese 
odpovědnost. Pan Bc. Tichý odpovídá, že celá událost se rozpoutala udáním. Záměr byl takový, že se 
chtělo ušetřit. Pan starosta odpovídá, že tento stavební odpad byl špatně definován v demoličním 
záměru. Paní Rohlenová se ptá, proč se tento odpad vozil po příkopech, proč se to nesoustředilo na 
jedno místo. Pan Bc. Tichý odpovídá, že výsledek by byl stejný. 
 
RM 68: 
Paní Bartošová se ptá na změny územního plánu. Jedná se o dva body – změna územního plánu Synkov-
Slemeno a Kostelec nad Orlicí. Mají tyto plány vliv na Častolovice a na případný obchvat? Pan Bc. Tichý 
odpovídá, že změna územního plánu Synkov-Slemeno se týká jenom obchvatu Rychnova nad Kněžnou. 
Pan Podzimek odpovídá, že změna ÚP Kostelec nad Orlicí částečně ano a to změnou pozemků, které 
jsou v tomto koridoru. Paní Čestická se ptá na stanovení školských obvodů. Proč nebylo narychlo 
svoláno zastupitelstvo ještě před zápisem do MŠ. Dodává, že návrh byl podaný 12. dubna, stejně jako 
kritéria pro přijetí do MŠ (7. dubna). Pan starosta odpovídá, že nic stanovovat nemusí, není to naše 
povinnost. Starostové okolních vesnic měli dostatek prostoru poslat žádost včas. RM to projednávala 
24. dubna 2017, předchozí byla 10. dubna, uzavírka materiálů je 5 dnů před radou. Dodává, že jsou 
zasílány materiály od příspěvkové organizace pozdě. Informace o zápise a kritériích chce 3 měsíce 
předem. Okolní vesnice je stíhají vyvěšovat v únoru a v březnu. Paní Mgr. Bc. Bačíková reaguje, že 
kritéria přijímání dětí do MŠ posílala datovou schránkou 7. dubna. Dříve to nebylo možné kvůli 
zaškolování do nové legislativy. Paní Bartošová se ptá na obce, které mají 3 měsíce dopředu kritéria 
pro přijímání dětí do MŠ. Pan starosta ji odkazuje na internetové stránky. Paní Mgr. Novohradská má 
poznámku, že si není vědoma toho, že by dříve byla uzavírka materiálů do RM. Pokud bylo potřeba, tak 
se to projednalo i v den konání RM. 
Paní Rohlenová se ptá na lékárnu – jednání s nájemnicí. Paní Bc. Tichý odpovídá, že s paní lékárnicí 
mluvili. Snížily se jí tržby v důsledku uzavření potravin. Zatím pokračuje. Paní Mgr. Benková má 
připomínku ohledně rozpočtových opatření. Bylo jim slíbeno, že budou zasílány v materiálech do ZM. 
Paní Ing. Voborníková odpovídá, že jsou vyvěšeny na webových stránkách v sekci povinné informace.  
 
RM 69: 
Paní Mgr. Novohradská se ptá na urbanistickou studii na dolní náměstí. Dodává, že již dříve byla jedna 
vytvořena od pana Ing. arch. Křeliny a prošla veřejnou diskuzí. Pan Bc. Tichý odpovídá, že tato dřívější 
studie je stará asi 18 let, za tuto dobu se záměr změnil. Dodává, že až bude studie hotová, budou s ní 
zastupitelé seznámeni. Pan starosta odpovídá, že je s panem Ing. arch. Křelinou v kontaktu a tuto 
problematiku s ním konzultoval. Návrh se mu líbí a je pozvaný na jeho představení. Paní Bartošová se 
ptá, kolik studie bude stát. Pan Bc. Tichý odpovídá, že 115 tisíc Kč. Paní Bartošová se ptá, proč se dělá 
studie, když na její realizaci nejsou peníze. Pan starosta odpovídá, že dnes jsou takové možnosti 
financování, že je možná výstavba Za Mandlem i nové náměstí.  
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RM 70: 
Paní Mgr. Kovářová se ptá na bod č. 12 - RM se nebude zabývat dopisy paní ředitelky. Pan Bc. Tichý 
odpovídá, že zde neodpovídal datum, takže nebylo relevantní je řešit. Paní Mgr. Bc. Bačíková odpovídá, 
že to byly dva dopisy, není si vědoma špatných datumů. Týkalo se to revokace usnesení. Požadovala, 
aby se RM vyjadřovala správně a v zápisech uváděla relevantní informace. Dále dodává, že RM byla 15. 
května, odpověď dostala 30. května a urgence přišla 5. června. Pan starosta odpovídá, tuto informaci 
potřebovali co nejdříve. Myslí si, že je důležité, když jí chybí půl milionu Kč. Paní Mgr. Bc. Bačíková 
odpovídá, že se jednalo o to, že tyto příjmy (příjmy z obce) jsou zaúčtovány na účtu záloh (účet 378). 
Takto se ve škole účtuje asi 20 let. Paní Bartošová doplňuje, že se každou RM paní ředitelce něco vytýká 
a něco nařizuje. Ohledně schodku minulého roku namítá, že se škole za jednotlivé roky od roku 2013 
snížily příjmy od obce z takřka 3 mil. Kč na 1,699 mil. Kč. Pan starosta odpovídá, že paní Bartošová zde 
řekla nepravdivé informace. Příjmy za rok 2017 jsou 3,1 mil. Kč. Paní Bartošová reaguje na to, že mluvila 
o roce 2016. Paní Čestická zmiňuje zabezpečení školy, doposud nebylo žádné usnesení z RM, které by 
se k němu vztahovalo. Bylo to jí i rodičům slíbeno. Pan Bc. Tichý odpovídá ohledně oplocení školy, 
stavební firmy mají v tuto dobu spoustu zakázek, takže se stalo, že mu to již dvě odřekly. Ale snad již 
ke konci června by měly být práce na plotech započaty. Pan starosta odpovídá, že do začátku školního 
roku bude i ostatní zabezpečení naistalováno. Paní Mgr. Bc. Bačíková by ráda věděla konkrétní termíny 
kvůli bezpečnosti dětí. Paní Čestická by ráda věděla, které firmy zakázku odřekly. Pan Bc. Tichý 
odpovídá, že by bylo dobré, kdyby tyto dotazy byly podávány postupně třeba e-mailem nebo 
telefonem. Paní Mgr. Novohradská se chce zeptat na obchvat, jestli opravdu bude do roku 2023. Pan 
starosta odpovídá, když půjde všechno dobře, tak ano.  
 
RM 71: 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice bere na vědomí informace z RM Častolovice. 

 
K bodu 7)  
Dalším bodem je Závěrečný účet a účetní závěrka městyse Častolovice za rok 2016. 

 

Dotazy, návrhy, připomínky: žádné 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje závěrečný účet městyse Častolovice za rok 2016 a souhlasí s celoročním 

hospodařením s výhradou. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 6 
Veronika Bartošová, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Zdenka Čestická, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra Benková; 

Zdrželi se 1 Mgr. Bc. Alena Bačíková; 
 

Usnesení bylo přijato. 

 

P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje účetní závěrku městyse Častolovice za rok 2016. 
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Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 3 Veronika Bartošová, Mgr. Jarmila Novohradská, Mgr. Petra Benková; 

Zdrželi se 4 
Helena Rohlenová, Zdenka Čestická, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Bc. Alena 
Bačíková; 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Paní Čestická se ptá, zda rozdělení záporného hospodářské výsledku konzultovali s paní ředitelkou. Pan 

starosta odpovídá, že paní ředitelka se k tomu vyjádřila, chtěla jej uhradit celý z rezervního fondu.  

 

P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje rozdělení záporného hospodářského výsledku z hlavní činnosti v částce -

250.015,06,-Kč v příspěvkové organizace Základní škola a mateřská škola Častolovice v roce 2016 

takto:  

1) v roce 2017 nečerpat účet 558000 – Pořízení hmotného majetku do 40.000,-Kč ve výši 142.000,-Kč, 

2) ušetřit 30.000,-Kč na účtu 501500 – DHM do 3.000,-Kč  

3) zbytek záporného hospodářského výsledku ve výši 78.015,06,-Kč pokrýt z rezervního fondu. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 7 
Mgr. Bc. Alena Bačíková, Veronika Bartošová, Helena Rohlenová, Mgr. 
Jarmila Novohradská, Zdenka Čestická, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra 
Benková; 

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 

 

K bodu 8) 
Dalším bodem je Účetní závěrka a závěrečný účet DSO Orlice za rok 2016. 

 
Dotazy, návrhy, připomínky: žádné 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice bere na vědomí Účetní závěrku a Závěrečný účet DSO Orlice za rok 2016. 
 
K bodu 9) 
Účetní závěrka a závěrečný účet DSO Obecní voda za rok 2016. Pan starosta dále představuje 
požadavek DSO Obecni voda na financování akce rekonstrukce ČOV Častolovice a splašková kanalizace 
Čestice – Olešnice. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky: 
Paní Mgr. Novohradská se ptá, jak to bude ohledně rekonstrukce a intenzifikace ČOV. Myslí si, že 
předkládaný návrh financování je rozumný. Samotný městys by na dotaci za opravu a intenzifikaci ČOV 
nikdy nedosáhl. Tvrdí, že vodné a stočné se ani po vybudování kanalizace nezmění. Bude záležet jen na 
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AQUA Servisu. Je potřeba s ním jednat. Je možné využít příležitosti, že za 2 roky končí s touto firmou 
smlouva. Pan starosta odpovídá, že je to první relevantní dokument, který za půl roku dostal. Dodává, 
že se vysoutěžila částka 125 mil. Kč bez DPH a ta se mu zdá dost vysoká. Neví v jakém stavu nyní dotace 
je. DSO se mělo vyjádřit na fond, zda přijímá dotaci. 20. června 2017 je další schůzka DSO Obecní voda. 
Pan Bc. Tichý dodává, že DSO Obecní voda obdržela návrh stanov a předpokládá se, že neprojdou. 
Celkové pojetí DSO je přežitek, pro Častolovice nevýhodné. Často řeší různé opravy a havárie, které 
jsou na našem území, ale jsou majetkem DSO Obecní voda. První, za kým přijde občan, je obec. Pan 
Ing. Novák CSc. dodává, jestli se ví, k čemu se tím zavážeme a zda opravdu dostanou tyto obce na výši 
úvěrů. Paní Mgr. Novohradská odpovídá, že to mají již domluvené. Pan starosta opakuje, že 
k odsouhlasení takhle velké akce nemá dostatek dokumentů a podkladů. Neví se, jak se zde bude ručit, 
kolik zbyde prostředků na opravy.  
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice bere na vědomí Účetní závěrku a Závěrečný účet DSO Obecní voda za rok 2016. 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice bere na vědomí informace DSO Obecní voda na financování akce „ Rekonstrukce ČOV 
Častolovice a splašková kanalizace Čestice – Olešnice a doporučuje DSO Obecní vodě, aby 
financování rekonstrukce ČOV Častolovice v částce 4 524 417,98,-Kč proběhlo úvěrem na DSO Obecní 
voda, která dostává nájemné na opravu kanalizací dle platných stanov. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 6 
Mgr. Bc. Alena Bačíková, Veronika Bartošová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Zdenka Čestická, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra Benková; 

Zdrželi se 1 Helena Rohlenová; 
 

Usnesení bylo přijato. 
 
Paní Mgr. Novohradská nesouhlasí se zněním usnesení, mělo by se to oddělit. Je to procesní chyba.  
 
K bodu 10) 
Rozpočtové opatření městyse Častolovice ZM-2-2017. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky:  
Paní Bartošová se ptá na lesopark, kolik nakonec bude stát. Paní Bc. Jedlinská odpovídá, že konkrétní 
částky neví. Jedná se o spojení dvou položek. Bylo to doporučeno Krajským úřadem. Důvodem je 
jednodušší nakládání s majetkem. Pan Bc. Tichý odpovídá, že v původní částce nebylo osvětlení a 
zábradlí. Ještě není předána zeleň. Jsou zde nějaké dodělávky. Je možné zaslat dodatečnou informaci 
o částce například do e-mailu. Paní Mgr. Benková se ptá, co se bude platit z částky 1,280 mil. Kč, která 
se převádí. Paní účetní odpovídá, že se jedná o veřejné osvětlení a o další faktury. Paní Mgr. Benková 
dodává, že si počká na konkrétní vyúčtování. Paní Rohlenová se ptá, kdy bude odvezena bouda u 
hřbitova. Pan starosta odpovídá, že to už několikrát urgoval. Paní Čestická se ptá, kdo bude okolo 
činžáků sekat. Pan Bc. Tichý odpovídá, že to seká místní hospodářství. Paní Mgr. Kovářová se ptá na 
částku 300 tis. Kč v kultuře a v čem spočívá rekonstrukce zdravotního střediska. Pan starosta doplňuje, 
že částka na kulturu se vztahuje k jevištní technice na sál U Lva. Pan Bc. Tichý odpovídá na otázku 
ohledně rekonstrukce zdravotního střediska. Bude se zde vyměňovat sanitární technika, posouvat 
topení, sníží se stropy, vymění světla, podlaha, nábytek a dveře. Jedná se o obě ordinace, vstupní 
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chodby a sanity. Paní Mgr. Bc. Bačíková se ptá, jestli budou mít zvlášť elektroměry. Pan Podzimek 
odpovídá, že zvlášť jsou, ale nebudou se přemísťovat.  
V 18:13 odchází paní Čestická ze zasedání.  
Paní Mgr. Novohradská se ptá na cenu infrastruktury U Mandlu. Pan starosta odpovídá, že v této 
položce je i rekonstrukce ulice Bažantnická. Přesné částky neví. 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje rozpočtové opatření ZM-2-2017. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 1 Veronika Bartošová; 

Zdrželi se 5 
Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra Benková; 

 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 11) 
Darovací smlouva na kostel sv. Maří Magdaleny. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky: žádné 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje darovací smlouvu mezi Římskokatolickou farností Častolovice 
IČO46456236 a Městysem Častolovice na bezúplatný převod hřbitovního kostela sv. Maří 
Magdaleny v Častolovicích zapsaný do státního seznamu nemovitých kulturních památek pod 
číslem rejstříku ÚSKP č. 34768/6-2238. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 14 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Veronika Bartošová, 
Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, Mgr. Ilona Kovářová, 
Mgr. Petra Benková, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 12) 
Katastrální hranice v ulici Příčná. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky: žádné 
 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje opravu hranice v mapě na p. č. 1205/1 – ostatní plocha v katastrální 
mapě na její aktuální skutečný průběh v terénu. 
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Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 14 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Veronika Bartošová, 
Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, Mgr. Ilona Kovářová, 
Mgr. Petra Benková, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 13) 
Dodatek zřizovací listiny Základní školy a mateřské školy Častolovice. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky:  
Paní Bartošová chce upozornit, že úprava zřizovací listiny trvala 2 roky. Paní Mgr. Bc. Bačíková se ptát 
na byt pana Muchy. Pan starosta odpovídá, že smlouvy delší jak 1 rok by měla schvalovat RM, což se 
v tomto případě nestalo. Bude to konzultovat s panem Mgr. Šromem. Paní Mgr. Bc. Bačíková tvrdí, že 
by se tedy neměl schvalovat dodatek, když to není dořešené. Dále dodává, že by se mělo upravit i 
zapojení projektů školy – kdo bude podávat žádosti a jaké kdo má pravomoci. Pan starosta odpovídá, 
že se pak může zpracovat dodatek č. 2. Paní Mgr. Novohradská se ptá, kdo zpracovával tento dodatek. 
Pan starosta odpovídá, že on ve spolupráci s paní Mgr. Zvěřinovou a auditorkou. 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje dodatek č. 1 zřizovací listiny Základní školy a mateřské školy Častolovice. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 6 
Mgr. Bc. Alena Bačíková, Veronika Bartošová, Helena Rohlenová, Mgr. 
Jarmila Novohradská, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra Benková; 

 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 14) 
Obecně závazné vyhlášky. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky:  
Paní Mgr. Novohradská si upřesňuje postup při udělování výjimek zákazu konzumace alkoholu 
v případě konání zahrádkářské výstavy a podobných akcí. Kouřit se tam i přesto nesmí. Paní Mgr. 
Kovářová se ptá, jestli budou tyto prostory nějak označeny. Pan starosta odpovídá, že se to zřejmě 
vyvěsí na prodejnu a Sokolovnu.  
 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2017 o zákazu konzumace alkoholických 
nápojů na veřejném prostranství. 
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Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 13 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, 
Mgr. Jarmila Novohradská, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra Benková, 
Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 1 Veronika Bartošová; 
 

Usnesení bylo přijato. 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2017 o nočním klidu. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 12 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, 
Mgr. Jarmila Novohradská, Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra Benková, 
Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný; 

Proti 0  

Zdrželi se 2 Veronika Bartošová, Antonín Podzimek; 
 

Usnesení bylo přijato. 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2017 o zákazu kouření a používání 
elektronických cigaret na veřejném prostranství. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 12 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Mgr. Ilona Kovářová, Mgr. Petra Benková, Šárka Fajglová, MVDr. Václav 
Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 2 Mgr. Bc. Alena Bačíková, Veronika Bartošová; 
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 15) 
Společný obvod spádové mateřské školy. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky:  
V diskusi se zastupitelé dohodli, že má mateřská i základní škola Častolovice dostatečnou kapacitu pro 
vytvoření společného školského obvodu. Každý rok se bude hlídat demografický vývoj tak, aby kapacita 
stačila. V opačném případě je výpovědní lhůta půl roku před začátkem školního roku. 
 
 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje vytvoření společného školského obvodu základní a mateřské školy 
Častolovice s obcí Hřibiny – Ledská a obcí Libel od školního roku 2017 - 2018. 
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Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 14 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Veronika Bartošová, 
Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, Mgr. Ilona Kovářová, 
Mgr. Petra Benková, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 15) 
Diskuse – vede pí Mgr. Zvěřinová 
 
Zastupitelé: 
Paní Mgr. Novohradská pochválila klimatizaci v galerii. Má připomínku k panu Bc. Tichému, aby se na 
kruhovém objezdu upravila zeleň. Paní Bartošová se ptá, co se dělo tento pátek po 17. hodině v Orsilu. 
Viděla fotky a videa s černým kouřem vycházející z komína. Tyto havárie by se měly včas hlásit. Pan 
starosta odpovídá, že se to hlásí Inspekci životního prostředí. Ve středu 7. 6. opravdu došlo 
k mimořádné události. Paní Mgr. Bc. Bačíková by byla ráda, kdyby se škole hlásily tyto havárie, aby se 
zamezilo pobytu dětí venku.  Ty samé informace by chtěla mít o přerušení dodávek energií. Pan 
starosta odpovídá, že si ohledně kouře z Orsilu nechal zaslat zprávu, kterou může rozeslat 
zastupitelům. V případě dalšího ohrožení se to bude hlásit rozhlasem i informovat škola. Paní Mgr. Bc. 
Bačíková má připomínku, ohledně stříkání plevele v době, kdy jsou děti venku. Stejně tak jí vadí i sekání 
v době klidu ve školce. Pan Bc. Tichý souhlasí a budou se snažit vyjít vstříc. Paní Rohlenová má 
připomínku, že pan Januš zametal bez vesty a zasahoval i do silnice. Pan Bc. Tichý slibuje, že si s ním o 
tom promluví. Paní Rohlenová by byla ráda, kdyby byl termín jednání ZM v pozdější dobu nebo alespoň 
jiný den než úřední. Pan starosta souhlasí, navrhuje úterý nebo čtvrtek. Paní Rohlenová mluví ohledně 
ověřovatelů zápisu. Na minulém zasedání paní Fajglová hlasovala pro ověřovatele zápisu i z řad 
opozice, ale pak byla nařízena přestávka, kdy si paní Fajglovou vzali stranou a přemluvili jí. Paní Fajglová 
upřesňuje, že jí bylo vysvětleno, proč tomu tak je. Již navrhovala, že si můžou zapisovatele zvolit ze 
svých řad a ověřovateli mohou být zástupci obou stran. Paní Rohlenová zmiňuje občerstvení komisí i 
RM, ale je nikdo ani nepozval. Není zde žádný vstřícný krok. Nejsou připuštěni ke slovu. Všichni vědí, 
jak dopadly volby. Pan starosta oponuje, že ke každému bodu dostávají slovo. Paní Rohlenová dodává, 
že když mají nějaký návrh, tak se rovnou odsouhlasí, že se s ním nebudou zabývat. Paní Mgr. Bc. 
Bačíková dodává k fakturám za občerstvení, že na jedné faktuře je psaná její dcera, ale přitom se jí 
nezúčastnila. Paní Bartošová zmiňuje, že tento přístup je o respektu a inteligenci. Jsou tam za občany, 
kteří je volili. Zmiňuje krytí ztráty ZŠ a MŠ ušetřením na pořízení hmotného majetku, dále dotaci na 
ČOV. Pan Ing. Novák CSc. reaguje, že za poslední 3 volební obdobní se nestal starostou člověk, který 
měl nejvíce hlasů. Zmiňuje, že se snažili obrousit hrany a závěr byl takový, že to nemá smysl. Tu snahu 
měl a má doposud. V opoziční pozici strávil minulé volební období a bylo to jeho nejhorší doba. Právě 
proto by to chtěl změnit, ale když není vůle. Paní Mgr. Novohradská se ptá, proč pan Ing. Novák CSc. 
hlasoval, že ve finančním a kontrolním výboru, nebude nikdo z opozice. Naopak v minulém volebním 
období tam měli své místo. Dodává, že všichni nehlasovali tak jednotně jako teď, měli svůj názor. Pan 
MVDr. Hodný reaguje na slova paní Bartošové, kvůli chování koaličním zastupitelům chodí na ZM málo 
občanů. Sám žádá občany, aby chodili na veřejná zasedání zastupitelstva, a spousta občanů mu 
odpovídá, že se na chování opozičních zastupitelek nedá dívat. Paní Bartošová reaguje, že říkala, že 
občané nechodí na ZM kvůli tomu, že začíná od 16:00 hod.. Paní Mgr. Benková se ptá, proč nikdo 
z opozičních zastupitelů nemůže být ani 3. ověřovatel zápisu. Pan starosta odpovídá, ze začátku byl 
ověřovatel i z opozičních řad. Zápis ale musí být sepsán do 10 dnů. Docházelo k tomu, že tento 
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ověřovatel odmítal podepsat zápis a neustále chtěl něco doplňovat. Starosta je zodpovědný za zápis a 
trvá na tom, aby byl dle schváleného jednacího řádu. Paní Rohlenová reaguje na slova starosty, v zápise 
našla několik hrubých chyb. Když se opravily, tak jsem zápis ten samý den podepsala. Paní Mgr. 
Zvěřinová říká, že je předsedkyně finančního výboru, kde se mimo jiné sleduje hospodaření školy. 3. 
května 2017 se výbor sešel, osobně po e-mailu žádala paní ředitelku a paní Kučerovou k vyjádření 
ohledně zápornému výsledku hospodaření. Do dnešního dne se nikdo neozval, a proto to bylo 
postoupeno do RM. Paní ředitelka se ptá, jak to posílala. Pan Mgr. Zvěřinová odpověděla, že na oba 
její e-maily i paní Kučerové. Dále se paní ředitelka vyzvala ke schůzce a vyjádření k veřejnosprávní 
kontrole. Kde se paní ředitelka řádně omluvila, ale žádné vyjádření neposlala. Naproti tomu dodává, 
že v RM se schválil nákup nábytku pro 1. A a B za 200 tis. Kč, ale tuto informaci zde nikdo neřekl. Paní 
Mgr. Bc. Bačíková se vyjadřuje, že zřejmě e-mail spadl do spamu, takže žádný nedostala. Jinak nemá 
problém se vyjádřit. Ohledně záporného výsledku hospodaření, od 4. dubna 2016 na úřad posílala 
dopisy s tím, že jí budou chybět peníze. Dodává, že v tomto záporném hospodářském výsledku je 35 
tisíc Kč na odvody odměn provozních zaměstnanců. Na schůzku ohledně veřejnosprávní kontroly dne 
25. května se řádné omluvila, pozvánka jí přišla datovou schránkou 23. května, v této době byla na 
dvoudenním školení. Kdyby se dopředu domluvili, tak by se z hospodářského výsledku mělo odečíst 33 
tisíc Kč za hospodářskou činnost a 35 tisíc Kč za odvody na sociálním a zdravotním pojištění na 
výplatách. Některé položky byly nulové, několikrát upozorňovala, že rozpočet je podhodnocen. 4. 
listopadu 2016 jí přišla do datové schránky zpráva, že hospodaří s dobrým výsledkem, ačkoliv už tři 
čtvrtě roku upozorňovala na opak. Dále zmiňuje úspěchy školy. Pan starosta reaguje na vyjádření paní 
ředitelky s tím, že škola má peněz dostatek a ZM rozhodlo, že se nebudou převádět prostředky, aby 
s nimi investovala paní ředitelka. Dle jeho názoru, zde není taková správa, jaká by měla být. Zmiňuje 
vybavení prvních tříd, kdy mu paní ředitelka poslala dvě nabídky, první byla skoro za 500 tis. Kč a druhá 
za 406 tisíc Kč. Proto zadal poptávku místnímu podnikateli, který by vybavení obou tříd pořídil do 200 
tis. Kč. Proto tvrdí, že škola hospodaří špatně. Pan ředitelka reaguje na to, že nejprve RM žádala o jednu 
nabídku a pak žádala zbylé dvě. Nikdo si nevyžádal to, jak mají být třídy vybaveny. Zmiňuje, že záporný 
hospodářský výsledek vznikl jinak než pořízením nábytku. Dodává, že na RM nebyla pozvána od 
listopadu 2016. Dále žádá, aby pan starosta nešířil informace o tom, že špatně hospodaří. Zmiňuje 
snížení jejího osobního příplatku, kde došlo ke smíru, který ještě stále není vypořádán.  
 
Občané: 
Pan MUDr. Novohradský si pouštěl zvukové záznamy ze zastupitelstva a došel k poznání, že jedinému 
zastupiteli není rozumět a to je pan starosta. Pan Málek říká, že příště se znova zavedou mikrofony. 
Paní Mgr. Albrechtová zmiňuje, že by se měl hlas cvičit. Je proti mikrofonu. Pan Jíra chce navázat 
ohledně pokuty za černé skládky a ptá se, kdo ponese odpovědnost. Pan starosta, odpovídá, že RM. 
Pan Bc. Tichý tvrdí, že to bylo již dostatečně vysvětleno a pokud ne, může předložit všechny 
dokumenty, které se k tomu váží. Paní Mgr. Novohradská se přiznává, že podala podmět ona. Pan 
Málek zmiňuje, že se to nejprve mělo projednat na úřadě a ne rovnou udávat. Paní Mgr. Novohradská 
reaguje, že to bylo na neznámého pachatele.  
 
K bodu 13)  
Pan Ing. Novák CSc. přečetl na závěr souhrn přijatých usnesení, které jsou přílohou zápisu ZM-18-2017. 
 
Na závěr pan starosta poděkoval všem za účast a ukončil veřejné jednání ZM Častolovice. 
 
Jednání ZM bylo ukončeno dne 14. června 2017 v 20:17 hod. 
 
Zapsala: Ing. Pavla Voborníková  
 
Vyhotovení zápisu dne 23. 6. 2017 
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Podpisy ověřovatelů zápisu: 
 
 
 
 
 ………………………… …………………………  
 Mgr. Alena Zvěřinová  Miloš Málek 
 
 
 
 …….………………………… 
 Ing. Zdeněk Praus 
 starosta městyse Častolovice 
 
 
 
 
 ………………………. ………………………. 
 Bc. Miloš Tichý Antonín Podzimek 
 místostarosta městyse Častolovice místostarosta městyse Častolovice 
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